

السيرة الذاتية



TORCH
HOLDERS

البيانات الشخصية

الإسم:

أحمد السليمان

سنة الميلاد:

1981

البريد الإلكتروني:

ahmed@torchholders.com

linkedin.com/in/aalsulaiman



لمحات على السيرة الذاتية

حاصل على درجات مهنية عالية في المحاسبة والتدقيق والخدمات المصرفية حيث أنه محاسب قانوني معتمد ومرخص في الولايات المتحدة الأمريكية والمملكة العربية السعودية وأستراليا والإمارات العربية المتحدة ومناطق أخرى، كما اجتاز دورات تدريبية متقدمة في مجال تنمية وتوسيع الأعمال التجارية في جامعة لندن، المملكة المتحدة، وكلية وارتن، جامعة بنسلفينيا، وقد أنهى بنجاح حضور برنامج ماجستير قيادة الأعمال في جامعة ماساتشوستس للتكنولوجيا والذي يمتد لثلاث سنوات. عمل في عدة قطاعات مهنية في جميع أسواق مجلس التعاون الخليجي ابتداءً من العام 2000، كما يشغل منصب عضو مجلس إدارة شركة مساهمة وكذلك منشأة غير ربحية دولية رائدة وذلك منذ العام 2022. حصل على جائزة (The Saudi Best Achievers Award) في عام 2019. شارك في تنفيذ المهام وأدار وأشرف على فرق عمل متعددة في مجموعة من الدول والشركات في أن واحد. يقدم دورات تدريبية وورش عمل (حسب التفصيل في الجدول أدناه) في عدد من الميادين المتخصصة في عدد من دول الخليج، كما أنه أمين إفلاس مرخص وخبير محاسبي لدى المحاكم ومحكم تجاري معتمد. متخصص في المحاسبة والتدقيق الداخلي والخارجي، قيادة الأعمال، إدارة المخاطر، الإستشارات الإدارية والمالية ودراسات الجدوى ووضع وتنفيذ الاستراتيجيات.

المؤهلات الأكاديمية والمهنية

المؤهل عضو مجلس الإدارة المعتمد	صادر من	المعهد الخليجي لأعضاء مجالس الادارة	السنة: الآن
المؤهل برنامج ماجستير قيادة الأعمال	صادر من	معهد ماساتشوستس للتكنولوجيا - بوسطن MIT	السنة: 2025
المؤهل محاسب قانوني - أستراليا	صادر من	جمعية المحاسبين القانونيين الأستراليين	السنة: 2023
المؤهل محاسب قانوني - حاصل على الترخيص	صادر من	الهيئة السعودية للمحاسبين القانونيين (SOCPA)	السنة: 2019
المؤهل محلل مالي معتمد - مقيد في المستوى الثاني - (CFA)	صادر من	الهيئة الأمريكية للمحللين الماليين المعتمدين (AICFA)	السنة: الآن
المؤهل محاسب قانوني (CPA)	صادر من	الهيئة الأمريكية للمحاسبين القانونيين (AICPA)	السنة: 2006

الأنشطة التدريبية والتعليمية

قام بتقديم مجموعة متنوعة من الدورات التدريبية والورش والبرامج المهنية التي تهدف إلى نشر الوعي بالمعايير والممارسات الجديدة والمعرفة بالمهارات التحليلية وكذلك للحصول على مؤهل مهني في عدد من المجالات (مثل: التدقيق، التدقيق الداخلي، قيادة الأعمال، رسم وتنفيذ الاستراتيجيات، الحوكمة، إدارة المخاطر، تحليل البيانات، الخ...) في مختلف دول الخليج العربي، ومنها:

البيان	مركز / معهد التدريب	البرنامج
مدرّب متعاقد غير متفرغ منذ العام 2007 لتدريس كامل المادة العلمية للبرنامج	معهد البحرين للدراسات المالية والمصرفية - البحرين BIBF	برنامج المحاسب المهني المعتمد (CMA)
مدرّب متعاقد غير متفرغ منذ العام 2007 لتدريس كامل المادة العلمية للبرنامج	معهد البحرين للدراسات المالية والمصرفية - البحرين BIBF	برنامج المدقق الداخلي المعتمد (CIA)
مدرّب متعاقد غير متفرغ منذ العام 2008 لتدريس كامل المادة العلمية للبرنامج	معهد مورغان إنترناشيونال - البحرين morghan	برنامج المحاسب القانوني المعتمد (CPA)
لتأهيل مدراء العلاقة للقيام بتحليل الملائة المالية والفنية لكبار العملاء	بنك قطر الوطني - قطر QNB	برنامج التحليل المالي والفني لفئة كبار العملاء في البنوك
مدرّب متعاقد غير متفرغ منذ العام 2013 لتدريس كامل المادة العلمية للبرنامج	معهد إنفوسنتر للتدريب - الكويت infocenter	المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية (IFRS)
مدرّب متعاقد غير متفرغ منذ العام 2013 لتدريس كامل المادة العلمية للبرنامج	الهيئة السعودية للمراجعين والمحاسبين socpa	المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية للمنشآت الصغيرة والمتوسطة (IFRS for SMEs)
لتقديم التأهيل المطلوب للمصرفيين الشباب في مجال احتساب العبء الزكوي والضريبي للمنشأة وأثره على صناعة القرار	مصرف الإنماء	شرح منهج الزكاة، وضريبة القيمة المضافة، ضريبة الدخل، ضريبة الاستقطاع، الضريبة الانتقائية

- عضو في:**
1. عضو مجلس إدارة منظمة الرواد الأهلية (Entrepreneurs Organization)
 2. عضو مجلس إدارة شركة تداوي للخدمات الطبية
 3. عضو مجلس إدارة جمعية المحاسبين البحرينية (سابقاً)
 4. المعهد الأمريكي للمحاسبين القانونيين (AICPA)
 5. المعهد الأمريكي للمحللين الماليين المعتمدين (AICFA)
 6. الجمعية الاسترالية للمحاسبين القانونيين (CPA Australia)
 7. الهيئة السعودية للمراجعين والمحاسبين (SOCPA)
 8. اتحاد المصارف العربية (UAB)
 9. لجنة الإفلاس (إيسار) في المملكة العربية السعودية

PROFILE



PERSONAL INFORMATION

Name: Ahmed Alsulaiman  [linkedin.com/in/aalsulaiman](https://www.linkedin.com/in/aalsulaiman)
 Year of Birth: 1981
 E-Mail: ahmed@torchholders.com

HIGHLIGHTS ON THE PROFILE

Mr. Ahmed holds high professional qualifications in accounting and banking and he is certified and licensed public accountant in USA, KSA, Australia, UAE, and other territories. He also passed advanced training courses in business development and expansion at London Business School (LBS), United Kingdom, and Wharton School of the University of Pennsylvania. He has completely attended a master program in entrepreneurship at Massachusetts Institute of Technology (MIT), Boston, which extended for 3 years until 2025. He worked in several professional sectors in all GCC markets since 2000, and he also serves as a member of the board of directors of a commercial company and an international entrepreneurial non-profit organization since 2022. He earned (The Saudi Best Achievers Award) in 2019. He Participate in the implementation of tasks and manage and supervise multiple work teams in several countries and companies at the same time. He delivers training courses and workshops (as detailed in the table below) in a number of specialized fields in the GCC markets. He is also a licensed bankruptcy trustee, an accounting expert in courts, and a certified commercial arbitrator. Specialized in accounting, internal and external auditing, entrepreneurship, risk management, administrative and financial consulting, feasibility studies, development and implementation of strategies.

PROFESSIONAL & ACADEMIC QUALIFICATIONS

Qualification	Certified Board Member	From	GCC Board Directors institute (GCC BDI)		Year:	Now
Qualification	Entrepreneurship Master Program	From	Massachusetts Institute of Technology (MIT) - Boston		Year:	2025
Qualification	Certified Public Accountants	From	CPA Australia		Year:	2023
Qualification	Certified Public Accountants - Licensed	From	Saudi Org. of Certified Public Accountants (SOCPA)		Year:	2019
Qualification	Chartered Financial Analyst {CFA}, Level 2 candidate	From	American Institute Chartered Financial Analyst (AICFA)		Year:	Now
Qualification	Certified Public Accountant {CPA}	From	American Institute of Certified Public Accountant {AICPA}		Year:	2006

TRAINING & EDUCATIONAL ACTIVITIES

Ahmed has delivered a variety of training courses, professional workshops, and professional programs that aim to spread awareness of new standards and knowledge of analytical skills as well as to obtain a professional qualification in a number of fields (such as: auditing, internal auditing, entrepreneurship, strategy development and implementation, governance, risk management, data analysis, etc.) in various GCC countries, including:

PROGRAM	TRAINING CENTER / INSTITUTE	DETAILS
Certified Management Accountant (CMA)	Bahrain Institute of Banking & Finance 	Part-time contracted trainer since 2007 to teach the entire scientific material of the program
Certified Internal Auditor (CIA)	Bahrain Institute of Banking & Finance 	Part-time contracted trainer since 2007 to teach the entire scientific material of the program
Certified Professional Accountant (CPA)	Morgan International Institute 	Part-time contracted trainer since 2008 to teach the entire scientific material of the program
Financial & Technical Analysis Program for HNWI clients of the banks	Qatar National Bank 	To qualify relationship managers to analyze the financial and technical solvency of major clients
International Financial Reporting Standards (IFRS)	Infocenter Training Institute 	Part-time contracted trainer since 2013 to teach the entire scientific material of the program
International Financial Reporting Standards for Small-Medium Sized Co.s (IFRS for SMEs)	Saudi Org. for Auditors & Accountants 	Part-time contracted trainer since 2013 to teach the entire scientific material of the program
Zakat & Tax	Al-Inma Bank 	To provide the required qualification for young bankers in the field of calculating the zakat and tax burden of the establishment and its impact on decision-making

MEMBERSHPS

1. BOD member of the Entrepreneurs' Organization (EO) - Saudi Arabia
2. BOD member of TADAWI healthcare Services Co.
3. BOD members of Bahrain Accountants Association (formerly)
4. American Institute of Certified Public Accountants (AICPA)
5. American Institute of Chartered Financial Analysts (AICFA)
6. Australian Institute of Certified Public Accountants (CPA Australia)
7. Saudi Org of CPA (SOCPA)
8. Union of Arab Banks (UAB)
9. Bankruptcy Commission (EISAR) of Saudi Arabia